

Sculpture



Torrential Red

50 Rideau Street at William Mall inside Simons, CF Rideau Centre / 50, rue Rideau à hauteur du mail de la rue William

Meant to stimulate a spiritual or visceral reaction in the viewer, Torrential Red evokes the contrasts between urban settings and the natural world. It was created with thin trunks of ironwood trees from the forest near it's designer's home.

Visant à inciter une réaction spirituelle ou viscérale chez l'observateur, Torrential Red évoque les contrastes entre le milieu urbain et le monde naturel. Cette œuvre a été créée au moyen de minces troncs d'ostryer de Virginie provenant d'une forêt à proximité de la maison de son concepteur.

Artist / Artiste : Shayne Dark

Sculpture



Oscar Peterson

53 Elgin Street NE corner at Albert Street, National Arts Centre / 53, rue Elgin à l'angle de la rue Albert

This slightly larger than life sized bronze sculpture of Oscar Peterson, famous Canadian Jazz pianist, sits in front of the National Arts Center on Elgin Street. It was unveiled by Queen Elizabeth II on June 30th of 2010.

Cette sculpture en bronze plus grande que nature représente Oscar Peterson, fameux pianiste jazz canadien. Elle se trouve en face du Centre national des Arts, sur la rue Elgin. Elle a été dévoilée par la Reine Elizabeth II le 30 juin 2010.

Artist / Artiste: Ruth Abernethy

Sculpture



The Angels (Faith, Hope and Charity)

SW corner of Rideau Street at Colonel By Drive / Sur la promenade Colonel By à l'angle de la rue Rideau

Faith is represented by flight; Charity with hands extended; and Hope is carrying a baby. They are built of fiberglass and aquaresin directly over a metal mesh and steel frame. These are commissioned works by the Downtown Rideau Business Improvement Area.

La foi est représentée par un ange en plein vol; la charité par un ange qui tend les bras; et l'espérance par un ange qui tient un nouveau-né. Les sculptures sont fabriquées de fibre de verre et d'aquareline appliquées directement sur un treillis métallique et une structure d'acier.

Artist / Artiste: Erin Robertson

Mural Box / Boîte murale



Iguana

366 Rideau Street SW corner at Nelson Street / 366, rue Rideau à l'angle de la rue Nelson

Glynn Brothers Art is a joint collaboration between two brothers, Aiden (Toronto) and Nick (Ottawa), Ontario. Their street-art inspired work uses bold colour, stencils and spray paint to create unique and powerful pieces. They work collectively to create their own brand of unique and bold contemporary art. These are commissioned works by the Downtown Rideau Business Improvement Area.

Glynn Brothers Art est une collaboration conjointe entre deux frères, Aiden de Toronto et Nick d'Ottawa, en Ontario. Les artistes, inspirés de l'art de rue, utilisent des couleurs audacieuses appliquées au pochoir et au pistolet pour créer des pièces uniques et fortement évocatrices. Ils travaillent en collectif de façon à créer leur propre forme d'art contemporain audacieux et unique.

Artists / Artistes: Aiden Glynn and Nick Glynn



A self-guided tour of Ottawa's Arts, Fashion and Theatre District.

CULTURE



WALK!

DOWNTOWN RIDEAU

Visite autoguidée du quartier des arts, de la mode et du théâtre d'Ottawa.



DOWNTOWNRIDEAU.COM

Gallery / Galerie



Karsh Exhibit

400 King Edward Avenue inside the Ottawa Little Theatre / 400, avenue King Edward, à l'intérieur de l'Ottawa Little Theatre

Famed photographer Yousuf Karsh has a rich history with the Ottawa Little Theatre. It is where he learned about lighting and met his first wife, Solonge. He is well known for his portraits of Queen Elizabeth II, Martin Luther King Jr., and Winston Churchill. The theatre has several original photographs by Karsh on exhibit.

Le réputé photographe Yousuf Karsh entretient des liens de longue date avec l'Ottawa Little Theatre. C'est là qu'il a approfondi ses connaissances sur la lumière et rencontré sa première femme, Solonge. Karsh est bien connu pour ses portraits de la Reine Elizabeth II, de Martin Luther King Jr et de Winston Churchill. Plusieurs photographies originales de Karsh sont exposées au théâtre.

Artist / Artiste: Yousuf Karsh

Gallery / Galerie



Ottawa Art Gallery

50 Mackenzie King Bridge, NW corner at Waller Street / 50, pont Mackenzie King, à l'angle de la rue Waller

Eliza Griffiths, Incitement (Kirk Douglas Pose), 2003, oil on canvas, Collection of the Ottawa Art Gallery, purchased with the support of the Canada Council for the Arts' Acquisition Assistance program, the Ottawa Art Gallery's Endowment fund and Art Rental and Sales Service Volunteers, 2004.

L'œuvre d'Eliza Griffiths, Incitation (pose à la Kirk Douglas), 2003, huile sur toile, collection de la Galerie d'art d'Ottawa, a été achetée avec l'appui du programme d'aide à l'acquisition du Conseil des arts du Canada, du fonds de dotation de la Galerie d'art d'Ottawa et des bénévoles du Art Rental and Sales Service, 2004.

Artist / Artiste: Eliza Griffiths

Sculpture



Lattice

377 Rideau Street at Nelson Street / 377, rue Rideau à l'angle de la rue Nelson

These four digital sculptures explore how we perceive colour, light and motion. Strips of glass housed inside each artwork are lit by programmed lights. The lights slowly change colour and intensity causing shifts in perception as we travel around the object. At night, the sculptures transform the streetscape and expand our sensory experience.

Ces quatre sculptures numériques explorent la manière dont nous percevons la couleur, la lumière et le mouvement. Des bandelettes de verre logées à l'intérieur de chaque œuvre sont éclairées par des lumières préprogrammées. Les lumières changent de couleur et d'intensité, ce qui amène lentement des changements de perception lorsqu'on se déplace autour de l'objet. La nuit, les sculptures transforment le paysage de rue et élargissent notre expérience sensorielle.

Artist / Artiste: Mark Thompson

Mural Box / Boîte murale



Auntie Mame 13

204 Rideau Street SE corner at Waller Street / 204, rue Rideau à l'angle de la rue Waller

One of 25 Mural Boxes entitled "Auntie Mame Series," a collection of digital collages based on the spirit of the 1958 film of the same name. Associated with some of these mural box locations is a QR code to discover Rideau Lore stories about the history of the Downtown Rideau area.

Une des 25 boîtes murales désignées sous le titre « Auntie Mame Series », une collection de collages numériques basée sur l'esprit du film de 1958 du même nom. Associé à certains des emplacements de ces boîtes murales, un code permet de découvrir les Chroniques de la rue Rideau, des récits sur l'histoire du secteur du Centre-ville Rideau.

Artist / Artiste: Drew Mandigo



DOWNTOWNRIDEAU.COM



downtownrideau



@downtownrideau



Downtown Rideau BIA



downtownrideau



Situé à l'est de la colline du Parlement, sur la rue Rideau, le quartier des arts, de la mode et du théâtre vous propose de nombreuses activités culturelles et compte des boutiques de mode de renom sur 53 pâtés de maisons.



Located just a block east of Parliament Hill along Rideau Street, Ottawa's Arts, Fashion & Theatre District offers an abundance of cultural activity and the biggest names in fashion retailing spanning 53-blocks.



Murals / Murales

Created by various artists, these murals bring life and beauty to walls & surfaces in Downtown Rideau. Créées par divers artistes, ces murales donnent vie et beauté aux murs et autres surfaces du Centre-ville Rideau.



- 01. 100 Years of Community Theatre
Inside the Ottawa Little Theatre / À l'intérieur de l'Ottawa Little Theatre
- 02. A Tribute to the Franco-Ontarians
- 03. Cummings Bridge Mural
- 04. Ghost Band
Inside Mavericks Bar / À l'intérieur du bar Mavericks
- 05. Glow Canvas | Inner Chatter | Canada Day on Rideau Street
- 06. Living Flag Mural | H2O
- 07. Looking in, looking out
- 08. Mixed Media Poem
- 09. Princess Peach
Inside the Loft / À l'intérieur du loft
- 10. Rideau Canal Murals
- 11. The Future is Ours to Create
- 12. Time's Shadow
- 13. Youth Engagement Mural 1
- 14. Youth Engagement Mural 2

Mural Boxes / Boîtes murales

These mural boxes display reproduced works of original art from two Ottawa artists. Site specific locations include Rideau Lore information. This is an award-winning project commissioned and produced by the Downtown Rideau Business Improvement Area.



Ces boîtes murales contiennent des reproductions d'œuvres originales conçues par deux artistes d'Ottawa. Certains emplacements sont liés à la petite histoire de la rue Rideau.

- Auntie Mame** (Circle markers / Bornes circulaires)
- 01. Auntie Mame 40
 - 02. Auntie Mame 52
 - 03. Auntie Mame 34
 - 04. Auntie Mame 13
 - 05. Auntie Mame Green
 - 06. Auntie Mame Blue
 - 07. Auntie Mame 26
 - 08. Auntie Mame 56
 - 09. Auntie Mame Pink
 - 10. Auntie Mame Yellow
 - 11. Auntie Mame Light Blue
 - 12. Auntie Mame 14
 - 13. Auntie Mame 4
 - 14. Auntie Mame Purple
 - 15. Auntie Mame Orange
 - 16. Auntie Mame 25
 - 17. Auntie Mame 17
 - 18. Auntie Mame 6
 - 19. Auntie Mame 22
 - 20. Auntie Mame 20
 - 21. Auntie Mame 5
 - 22. Auntie Mame 15
 - 23. Auntie Mame 16
 - 24. Auntie Mame 38
 - 25. Auntie Mame 28

- Kingdom Cross** (Square markers / Bornes carrées)
- 01. Upside Down Woman
 - 02. Iguana
 - 03. Sea Turtle
 - 04. Tiger
 - 05. Rhino
 - 06. Elephant
 - 07. Humming Bird
 - 08. Jelly Fish
 - 09. Elk
 - 10. Parrot
 - 11. Shark
 - 12. Einstein
 - 13. Audrey
 - 14. Girl
 - 15. Scarf

Sculptures

There are many statues and monuments in Downtown Rideau that reflect the district's diverse cultural community, Ottawa's rich history and the nation's glorious past.



La rue Rideau compte plusieurs statues et monuments qui reflètent la diversité culturelle du quartier, la riche histoire d'Ottawa et le passé prestigieux du Canada.

- 01. 2017 Cauldron
- 02. Anishinabe Rock
- 03. Balancing
- 04. Brigadier Andrew Gault
- 05. Bronze
On the roof / Sur le toit.
- 06. Carleton County Jail Pillory
- 07. Celebration of Growth
- 08. Colonel By Fountain
- 09. Compass Rose
- 10. Cube, Lattice, Sphere, Wave
- 11. Family Portrait
- 12. From a Camper's Diary
- 13. Kwakiutl Totem
- 14. Mercury
On the roof / Sur le toit.
- 15. Monument to a Lost Opportunity
- 16. Monument to the Canadian Fallen
- 17. Musica
On the roof / Sur le toit.
- 18. National Aboriginal Veterans
- 19. National War Memorial
- 20. Oscar Peterson
- 21. Princess Tulip Sculpture
- 22. Salmon Run
- 23. Samothrace
- 24. Shape Shifter
- 25. Simon Bolivar
- 26. South African War Memorial
- 27. The Angels
- 28. The Dorothy O'Connell Monument to Anti-Poverty
- 29. The Family
- 30. The Living Room
- 31. The Lost Child
- 32. The Northwest Rebellion
- 33. The Ottawa Fire Fighters Memorial
- 34. The Valiants Memorial
- 35. Time Capsule
- 36. Tomb of the Unknown Soldier
- 37. Torrential Red
- 38. Twist 1.5
- 39. Unify
- 40. V.I.P. (Virtual Instrument Paradigm)
- 41. World Peace Plaque
- 42. Yosef Karsh

Galleries / Galeries d'art

Art is not only exhibited in traditional art galleries in Downtown Rideau. It can also be found in retail stores, hotels, bars and restaurants.



Au Centre-ville Rideau, les œuvres d'art ne sont pas toujours exposées dans des galeries conventionnelles. On peut aussi les admirer dans des magasins, des hôtels, des bars et des restaurants.

- 01. Avant-Grade Bar & Gallery
- 02. Bytown Museum
- 03. Galerie d'Art Vincent & Heritage Gallery
Inside the Fairmont Château Laurier / Dans l'hôtel Fairmont Château Laurier
- 04. Karsh Exhibit & Ottawa Art Association
Inside the Ottawa Little Theatre / Dans le Ottawa Little Theatre
- 05. National Arts Centre
- 06. Nordstrom Collection
- 07. Ottawa Art Gallery
- 08. SAW Gallery
- 09. Simons Collection
- 10. The Albion Rooms Heritage Room
- 11. The Shore Club

Rideau Lore / Chroniques de la rue Rideau

Discover historical information, points of interest and community stories speaking to the rich heritage of the Arts, Fashion & Theatre District.



Découvrez des faits historiques, des lieux d'intérêt et des histoires communautaires portant sur le riche patrimoine du quartier des arts, de la mode et du théâtre.

- 01. Arts Court & Albion Hotel
- 02. Bytowne Cinema
- 03. Daly Building
- 04. Larocque Department Store & Clegg-Feller Building
- 05. Ottawa Little Theatre
- 06. Ottawa Mission
- 07. Rideau Convent
- 08. Rideau Street Sink Hole
- 09. Wallis House
- 10. William Mall

About the Culture Walk / À propos de la marche culturelle

Ottawa's Arts, Fashion & Theatre District takes you on an exceptional tour of art and culture produced by the Downtown Rideau Business Improvement Area. The Downtown Rideau Culture Walk is a free self-guided walking tour featuring the abundant, vibrant collection of public art, galleries, exhibits, monuments and points of interest in the district *Where Culture Lives!*

Le quartier des arts, de la mode et du théâtre d'Ottawa vous convie à une visite artistique et culturelle exceptionnelle organisée par la par la Downtown Rideau Business Improvement Area. La marche culturelle du Centre-ville Rideau est une visite pédestre autoguidée gratuite, axée sur une collection abondante et dynamique d'art public, de galeries, d'expositions, de monuments et de points d'intérêt dans le quartier là où vibre la culture!

For more details download our App! Téléchargez notre application!

Whether you live here or are just visiting, find the best we have to offer in Downtown Rideau, *Where Culture Lives!*



Que vous viviez ici ou ne soyez que de passage, vous trouverez ce que nous avons de mieux à offrir au Centre-ville Rideau, où vibre la culture!

Parking spaces available! Places de parking disponibles!

There are over 7000 parking spaces for your convenience in Downtown Rideau.

Il y a plus de 7000 places de stationnement pour votre commodité dans le centre-ville de Rideau.

